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Van start met herstel
In de zomer van 2022 werd ik directeur bij KNGF Geleide-
honden. Ik was direct onder de indruk van deze bijzondere 
en professionele organisatie. Graag blik ik met u terug op 
het afgelopen jaar. Een jaar waarin we moesten vaststellen 
dat de effecten van de pandemie nog altijd voelbaar zijn. 
Naast externe factoren, zoals coronamaatregelen die van 
invloed waren, maakt dat het werken met levende have nu 
eenmaal ook een onvoorspelbare waarde heeft. 

Ons internationale fokprogramma lag een tijd stil, waardoor 
we minder nesten konden fokken. Als gevolg daarvan 
werden er minder moeder- en vaderhonden geselecteerd. 
Minder pups betekende minder honden in pleeggezinnen en 
op school én minder honden die afstuderen. Omdat het 
twee jaar duurt voordat een pup opgroeit en uitgroeit tot 
knappe hulphond, werken de gevolgen van de pandemie de 
komende jaren nog door in onze organisatie. 
 
Gelukkig maakten we in de tweede helft van 2022 een 
mooie start met het herstel. We leverden 104 professioneel 
opgeleide honden af bij hun nieuwe baas en dankzij een 
intensieve wervingscampagne kregen we veel nieuwe 
aanmeldingen voor puppypleeggezinnen. Zij zorgen dat 
onze toekomstige geleidehonden goed voorbereid en 
opgevoed naar school kunnen. 
 
Voor KNGF staat het bereiken van impact centraal in onze 
missie en kernwaarden. In 2023 stellen wij een nieuw 
realistisch en ambitieus meerjarenplan op voor 2024-2026 
en versterken we de (inter)nationale samenwerking met 
andere scholen en organisaties. Naast het bestendigen van 
een solide basis maken we een doorstart naar groei, zodat 
we onze impact kunnen vergroten en aan de groeiende 
vraag naar hulphonden kunnen voldoen. Daar hoort ook bij 
dat wij met respect omgaan met mens, dier en milieu, en 
geen verdere schade willen aanrichten aan de aarde.  
In 2023 maakt KNGF daarom nieuw beleid op het gebied 
van duurzaamheid. Ik hoop dat u de trots die ik bij KNGF 
voel ook met mij deelt als u dit magazine leest. Want wij 
doen dit bijzondere werk ook samen met u. Onze hartelijke 
dank voor alle gulle giften en steun die wij in 2022 opnieuw 
van velen ontvingen. Ook voor de toekomst kunnen we onze 
plannen alleen realiseren met uw hartverwarmende steun. 
 
Dank u wel!

Monique  
Dolfing-Vogelenzang

‘Pavel geeft mij 

ZEKER- 
HEID’

‘Het bereiken  
van impact staat 

centraal in onze 
missie’

Denise: ‘Ongeveer drie jaar geleden verloor ik mijn zicht door 
een progressieve oogziekte. Na een intensieve revalidatieperiode 
kon ik op de wachtlijst bij KNGF. In de zomer van 2022 kreeg ik 
mijn eerste blindengeleidehond, Pavel. Nu we alle dagen samen 
zijn is er zoiets moois ontstaan tussen ons. Ook al zie ik niks 
meer, ik weet precies wat Pavel doet. We zijn nu echt helemaal 
één. Een betere match had KNGF niet kunnen maken. 
 
Toen ik nog alleen mijn witte taststok had, was ik best aan 
huis gekluisterd en dat is helemaal weg. Met Pavel lopen geeft 
me een bepaalde zekerheid waardoor ik ontspannen naar 
buiten kan. Dat is echt iets wat hij mij heeft gebracht. In het 
 begin deed ik vooral kleine dingetjes met Pavel. Even naar de 
 supermarkt voor een pak melk of naar de school van mijn zoon. 
 Langzaamaan gaan we steeds verder de stad in. 
 
Mijn zoon vindt het ook fijn dat ik samen met Pavel dingen 
 zelfstandig kan ondernemen. In het begin maakte hij zich nog wel 
wat zorgen. Wat als Pavel het niet goed doet? Maar Pavel doet het 
allemaal  hartstikke goed. Ik had niet beter kunnen krijgen!  
 
Ik wil iedereen die het mogelijk maakt om hulphonden zoals 
 Pavel op te leiden, zowel financieel als op een andere manier, 
heel hartelijk bedanken.’

WELKOM WERELDEN  OPENEN

Bekijk een 
video van 
Denise en 

Pavel
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ODE AAN ZABI
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Dag trouwe vriend 
 Een gedenkwaardig afscheid voor geleidehond Zabi

Met een blindengeleidehond aan je  
zijde kun je  makkelijker meedoen in de  
maatschappij. En de hond? Die gaat  
natuurlijk overal mee naartoe.  
Dat een hulphond op al die plekken 
van  bijzondere waarde is, blijkt uit het 
 emotionele afscheid van  blindengeleide- 
én  afdelingshond Zabi. 
 
‘Mijn blindengeleidehond is veel te jong gestorven’, begint 
Willy Fleuren. ‘Zabi was pas zes jaar oud en we waren vier 
jaar samen. Het ging vorig jaar in een kort tijdsbestek niet 
goed met hem. Ik kreeg pilletjes van de dierenarts, maar 
niets hielp. Uiteindelijk kreeg ik bij de Universiteitskliniek 
voor Gezelschapsdieren te Utrecht het nieuws dat je niet 
wilt horen: Zabi had kanker in zijn poot. Ik had hem nog 
veel langer bij me willen houden, maar als je je hond bijna 
ziet omvallen, dan doet dat nog meer pijn dan de beslis-
sing moeten nemen om hem te laten inslapen.’ 
 
Plotseling afscheid 
Willy werkt op het servicecentrum van de politie in de 
regio Oost-Nederland. Zijn afdeling neemt alle 
0900-8844-meldingen in behandeling. Zijn leidinggevende 
Joyce van Meeteren kan zich het  telefoontje van Willy nog 
goed herinneren: ‘Tussen de uitslag en het afscheid zaten 
maar een paar dagen.  Willy belde met de vraag: “Wat 
kunnen we doen, want de  afdeling moet afscheid van 
Zabi kunnen nemen.” Binnen twee dagen hadden we een 
 afscheidsmoment geregeld.’ 
 
Van grote betekenis 
Het werd een gedenkwaardig moment. Willy: ‘Het was 
drukker dan bij een afscheid van een collega. We  stonden 
in een grote kring om Zabi heen en ik vertelde wat er 
aan de hand was. Toen pas begreep ik echt wat Zabi 

betekende voor onze afdeling. Volwassen kerels stonden 
te janken. We hebben nog een gebakje gegeten en Zabi 
werd helemaal verwend. Collega’s hadden allerlei lekkers 
voor hem mee. Ik zou zo veel afdelingen een hond willen 
gunnen. Of in ieder geval iets van een dier. Als ik binnen-
kwam, dan zeiden mijn collega’s eerst: “Hallo Zabi” en 
dan pas: “Willy, ben jij er ook.”’ 
 
Een echte sfeermaker 
Collega Christiaan Looten zal de olijke zwarte labrador 
niet snel vergeten: ‘Als Zabi op het werk aankwam, was 
hij nog in tuig, maar je zag zijn staartje al kwispelen. 
Zabi stond vaak bij me met een speeltje en dan wilde 
hij graag spelen. Hij bracht een hoop gezelligheid en als 
het echt niet uitkwam, dan kon je hem naar zijn mand 
 sturen. Zabi kwam de sfeer ten goede met zijn vrolijkheid. 
Ik liet hem vaak uit tussen de middag. Dan was Zabi 
sterk aan de riem. Ik dacht dat hij zelf wel zou opletten in 
het verkeer, maar zonder tuig was hij een gewone hond.’ 
 
Geruststellende knuffel 
Ook leidinggevende Joyce ervaart de meerwaarde van 
een afdelingshond: ‘Je wordt er vrolijk van als een hond 
even zijn snuit onder je arm doet als je aan het werk bent. 
Een hond brengt vrolijkheid, maar is ook stress verlagend. 
Voor collega’s is het fijn om na een  emotionele melding 
met de 'afdelingshond' te kunnen knuffelen of spelen. 
Er is bij ons één collega die niet van honden houdt en er 
zelfs bang voor is, maar ook dat ging toch prima.  
Door Zabi heb ik ervaren dat een hond een waardevolle 
toevoeging is en voor meer  groepsbinding zorgt.  
Dat werd goed zichtbaar bij zijn plotselinge  afscheid.  
Er was veel verdriet onder de collega’s en dat werd met 
elkaar  gedeeld. Voor Willy konden we er ook zijn, want die 
moest niet alleen afscheid nemen van zijn maatje, maar 
verloor daarbij ook een deel van zijn  vrijheid. >>

1) NOWI    2) WILLY MET ZABI   3) COLLEGA CAROLINE MET ZABI   4) ZABI
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Hij had mij weleens gezegd dat hij niet zo’n  goede 
stokloper is. Zelfstandig met het openbaar vervoer 
reizen zonder hulphond is voor hem niet te doen.’   
 
‘We krijgen weer een hond’ 
Toch moest Willy door zonder hulphond, want Zabi 
kon niet direct worden vervangen. ‘Op 31 oktober 
2022 werd ik gebeld door KNGF. Ik was op mijn werk 
en mijn collega’s kregen een beetje in de gaten waar 
het gesprek over ging. Toen ik ophing zeiden ze blij: 
“We krijgen weer een hond.” KNGF had inderdaad 
een nieuwe match voor mij: Nowi, een kruising Duitse 
 herder-golden retriever.’ 
 
Joyce: ‘Nowi is echt een andere hond en een ander 
ras. Hij is meer op Willy gericht, maar ook Nowi loopt 
lekker over de afdeling. Het is altijd leuk als ze  samen 
binnenkomen. Willy is ook altijd vrij aanwezig en 
 iedereen heeft bewondering voor hoe hij werkt en 
hoe hij in het leven staat. Aan zijn ene oor heeft hij de 
burger aan de lijn en in zijn andere oor hoort hij wat 
er op het computerscherm voor hem staat. Dat is echt 
ongelooflijk. Hij brengt een stukje bewustwording op 
onze afdeling; dat is waardevol. En hij doet zijn werk 
goed. Ik heb respect voor hoe hij alles doet en hoe hij 
volwaardig wil meedraaien in de maatschappij.’

ODE AAN ZABI

In 2022 werd er € 44.568,65 
opgehaald met het verzamelen en 

sorteren van plastic doppen.  
Er werden ook oude smartphones 
en lege cartridges ingeleverd voor 

KNGF. Die opbrengst was in 2022  

€ 6.537

In 2022 werd er € 3,2 miljoen 
 gedoneerd door structurele donateurs. 

Acties, losse giften en (online)  
overschrijvingen hebben gezamenlijk 

een bedrag van ruim  

€ 1,5 miljoen opgeleverd.

In totaal hebben we zo’n 12.000 
nieuwe donateurs aan onze  

achterban mogen toevoegen. 

In 2022 zijn  
er 123 honden  

begonnen aan  
hun opleiding  

bij KNGF

104  
honden vonden 
in 2022 hun weg 
naar een nieuwe 

baas

Er waren  
718 actief  

lopende combi-
naties van baas  

en hulphond

Flipse heeft geleerd om zijn baas te 
 begeleiden, waar ze ook naartoe gaan. 
Hij zorgt ervoor dat zij niet tegen lukraak 
 geparkeerde bakfietsen of uitbundig 
 gevulde bloembakken aanloopt. Zo nodig 
zoekt hij een vrije zitplaats voor haar in de 
bus. Wil de baas graag een nieuwe theepot 
zoeken in de kringloopwinkel? Dan blijft 
Flipse rustig  liggen terwijl zij shopt. Flipse 
meenemen naar een restaurant is geen 
probleem; hij weet zich te gedragen. Na 
hun dagelijkse activiteiten laat de baas 
Flipse altijd heerlijk uitrennen op een mooie 
 wandelplek. Dat heeft Flipse zeer  verdiend. 

Om dit alles te leren is Flipse, na zijn tijd in  
het puppypleeggezin, acht maanden naar 
school geweest.   
 
Meer weten over de 
 blindengeleidehond?  
Kijk op:  
geleidehond.nl/blindengeleidehond

TOPTALENTEN

ONZE 
TOPTALENTEN

de blindengeleidenhond

Blindengeleidehonden 
 brengen hun baas zo veilig 

mogelijk van A naar B. 

A
B

Een geleidehond leert rekening  
te houden met 1 meter ruimte  

in de breedte en 2 meter in  
de hoogte, zodat zijn baas 
 nergens tegenaan loopt. 

Bijzonder is dat de blinden-
geleidehond een commando kan 

weigeren als er gevaar dreigt.  
Zo voorkomt hij dat zijn blinde 
baas per ongeluk van een hoge 

kade de diepte in stapt. 

NOWI

FEITEN & CIJFERS

FEITEN & CIJFERS

In 2022 
leverden we 

66 geleidehonden 
af voor blinde  

en zeer slechtziende 
mensen.
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De allerliefste hond op de wereld? Dat moet 
wel Rocky zijn. Deze vrolijke, volkomen relaxte 
labrador is de hartsvriend van zijn ernstig zieke 
baasje Seppe (6) en bovendien de formidabele 
buddyhond van het hele gezin. Rocky sleept de 
hele familie erdoorheen in moeilijke tijden.  
Dat hebben ze hard nodig.

‘Seppe staat op en gaat slapen met een lach op zijn gezicht - hij 
is nooit chagrijnig’, vertelt zijn moeder Renee van Kessel.  Terwijl 
er genoeg is om verdrietig over te zijn in Seppe’s leventje. Al  jaren 
gaat hij ziekenhuis in, ziekenhuis uit en wordt onderworpen aan 
allerlei onderzoeken die veel van hem vragen. ‘Vanaf dat hij klein 
was, leek er iets te zijn met Seppe, maar wat? Hij liep wat  achter 
in diverse ontwikkelingen, maar lange tijd was het niet echt 
 alarmerend’, vertelt Renee. 

Heftige diagnose
Maar in 2020 volgt een  diagnose die het gezin treft als een bliksem-
inslag: Seppe heeft PKAN, een  zeldzame, ernstige progressieve 
hersenaandoening, waarbij  patiëntjes steeds minder kunnen bewe-
gen en praten, en een zeer beperkte levensverwachting hebben. Ze 
worden niet ouder dan tien à vijftien jaar. Renee: ‘Er zijn in de wereld 
ongeveer zestig kindjes met PKAN gediagnosticeerd. In Nederland 
is Seppe nu de enige. Er is een experimenteel medicijn, dat door 
 Nederlandse  onderzoekers in samenwerking met de Verenigde  Staten 
gemaakt wordt. Dat krijgt Seppe, maar wat dat precies doet, is 
 onduidelijk en het zal vrijwel zeker niet levensreddend zijn. Doordat 
we zo  weinig tijd hebben en de wetenschap nog geen oplossing 
heeft, proberen we zoveel  mogelijk te genieten van het moment.’

Vriendje
Toch zijn er lichtpuntjes in het leven van Seppe, zijn ouders  Renee 
en Maarten, broertje Meine en zusje Teddie. Het belangrijkste 
 daarvan is buddyhond Rocky, die sinds mei 2022 bij hen woont. 
Renee straalt als ze over Rocky praat. ‘We hoopten dat hij een 
vriendje zou zijn voor Seppe, want die heeft vaak alleen zijn zusje 
en broer om mee te spelen. Seppe zit dagelijks op een mytylschool 
met kinderen die allemaal een beperking hebben;  >> 

INTERVIEW

Buddyhond 
Rocky
een lichtpuntje in de duisternis
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na school afspreken is ingewikkeld. En Rocky zou de 
 bezoekjes in het ziekenhuis voor Seppe makkelijker 
kunnen maken. Dat is ook zo, maar we hadden nooit 
gedacht dat de impact op ons hele gezin zo groot zou 
zijn. Rocky maakt ons allemaal meer ontspannen en blij. 
Dankzij hem komen Seppe, Meine en Teddie veel meer 
buiten. We merken ook dat we al wandelend goede 
 gesprekken met de kinderen kunnen voeren en dat is 
heel waardevol.’

Welkom in ziekenhuis
De diverse artsen die Seppe behandelen zijn er inmiddels 
aan gewend dat zijn blonde labrador meekomt. Rocky 
zorgt voor afleiding en een vrolijke noot. Er zijn signalen 
dat een hond of ander huisdier kinderen kan kalmeren 
tijdens onderzoeken of een ziekenhuisverblijf, en dat geldt 
ook voor Seppe. Renee: ‘Onze maatschappelijk werker is 
helemaal fan van Rocky en zou wel willen dat er altijd een 
Rocky rondliep in het ziekenhuis. Ook moeilijke gesprekken 
zijn beter te doen als hij erbij is, omdat hij Seppe afleiding 
geeft en iedereen ontspant met hem in de buurt.’

Cadeautje in hectisch leven
Dat Seppe een buddyhond van KNGF Geleidehonden 
kreeg, was niet vanzelfsprekend. Renee: ‘Omdat  Seppe 
geen duidelijke diagnose had, was het de vraag of hij 
in aanmerking kwam. Er is door artsen en ons heel wat 
heen en weer gebeld met KNGF. Gelukkig werd de deur 
voor ons opengezet en mocht Seppe op de wachtlijst.’ 

Na een lange wachttijd kwam Rocky. ‘KNGF heeft hem 
echt perfect met ons gematcht’, zegt Renee. ‘Wij  hebben 
een druk leven. Allebei een baan en naast alle zorg rond 
Seppe nog twee jonge kinderen. Daarnaast proberen 
we zoveel mogelijk een gewoon, sociaal leven te leiden, 
zolang dat nog kan met Seppe. Dus we zorgen voor 
 uitstapjes, etentjes met vrienden en vakanties die voor 
het hele gezin leuk zijn. KNGF dacht: daar zetten we 
dan een héél kalme hond bij. Eerst vond ik dat gek, een 
hond die zo tegengesteld was aan ons, maar het blijkt 
perfect voor ons. Wat er ook gebeurt, Rocky blijft super-
ontspannen. Ik ben blij dat de KNGF-instructeurs dat zo 
goed hebben  ingeschat.’ Nu is Rocky al lang en breed 
 ingeburgerd bij de familie Van Kessel. Renee: ‘Rocky zorgt 
voor rust,  regelmaat en plezier. Hij is altijd in de buurt 
van de  kinderen te vinden, vooral van Seppe. Zo lief. Hij is 
een cadeautje in ons hectische leven.’

Verliefd stelletje
De vooruitzichten voor Seppe zijn slecht. Hij krijgt steeds 
meer last van de gevolgen en progressiviteit van zijn 
ziekte. Het gezin past zich telkens aan. En Rocky ook. 
Die leert nu vast lopen naast de rolstoel. Maar voorlopig 
is Seppe nog niet uit het veld te slaan. Zijn lach wordt 
 breder als hij speelt of knuffelt met Rocky. Dan vergeet hij 
zijn ongemakken voor even. Wie ze samen ziet - Seppe 
op zijn fietsje, Rocky erachteraan hollend, ‘als een verliefd 
stelletje’, aldus Renee - gunt ze nog veel, veel goede 
 tijden samen. 

TOPTALENTEN

ONZE 
TOPTALENTEN

de buddyhond

Inou is buddyhond PTSS. Haar baas werkte 
 vroeger bij de politie en hield aan heftige 
 gebeurtenissen een posttraumatische 
stressstoornis (PTSS) over. Vaak stort het 
sociale leven van mensen met PTSS in;   
ze ontwikkelen angsten, krijgen nacht-
merries en komen amper de deur uit. Inou 
helpt haar baas beter te slapen en geeft 
haar een gevoel van veiligheid in  openbare 
ruimtes zoals de supermarkt. Haar baas 
komt daardoor in een beter dagritme en 
kan meer sociale contacten aan.  Samen 
 zoeken zij en Inou ook regelmatig de 
 natuur op. En ze knuffelen elkaar suf.

Naast buddyhonden voor (oud-)geünifor-
meerden levert KNGF ook buddyhonden 
voor kinderen die bijvoorbeeld in een 
 rolstoel zitten of slechtziend zijn. In 2022 
verrijkten we de wereld van 31 mensen en 
kinderen met een buddyhond. We  geven 
ook workshops waarin ouders  leren hun 
huishond in te zetten als maatje voor hun 
kind. Aan deze  PAWS-cursussen deden in 
2022 109 mensen mee. 

Kijk voor meer over  
onze buddyhonden op:  
geleidehond.nl/buddyhond 

FEITEN EN CIJFERS  in 2022 organiseerden we een workshop voor mensen 
met PTSS-klachten. Deelnemers leerden hun eigen hond onder 

 begeleiding van de workshop enkele oefeningen aan die  kunnen helpen 
bij die klachten. Er deden 6 mensen aan mee. 

In 2022 konden
 we 20 buddy honden 
PTSS aan een nieuwe 

baas koppelen.  
Daarnaast maakten we 
11 kinderen blij met 

een buddyhond. 

Feit 
Als de baas  

een nachtmerrie 
krijgt, kan een  

buddyhond hem  
wakker maken. 
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KNGF Geleidehonden riep in 2022 de hulp  
in van heel Nederland: vraag een  gratis 
 Hulphond is welkom-sticker aan en laat 
zien dat de deur van jouw  favoriete winkel, 
 cafetaria,  restaurant of sportclub openstaat  
voor  hulphonden en hun bazen.

Hulphonden bieden hulp en steun aan mensen met een beperking. 
Zij vergroten de wereld van hun baas. Dat lukt alleen als je écht 
overal welkom bent. Onderzoek toont aan dat één op de vijf hulp-
hondbezitters nog steeds wel ergens geweigerd wordt vanwege de 
hond. Gelukkig gaat het op veel plekken goed. Maar veel mensen 
weten nog niet dat hulphonden wettelijk niet geweigerd mogen 
worden en hebben er geen begrip voor.  
 
Geen last van honden 
Bij café Blek in Amsterdam zijn hulphonden in ieder  geval van harte 
welkom. In 2022 plakten zij daarom een Hulphond is welkom-sticker  
bij hun deur. Emilie Blekman: ‘We hebben deze zaak nu zo’n 
tien jaar en in die tijd zal er heus wel een hulphond binnen zijn 
 geweest, maar we hebben geen vaste gast met een hulphond. 
Honden zijn bij ons sowieso welkom. Mits ze zijn aangelijnd.  
Als honden rondscharrelen in de zaak en wij lopen daar met dien-
bladen met hete thee en koffie, dan kan dat  problemen geven. Dus 
dat willen we niet. Maar als ze rustig bij de tafel blijven, heb je geen 
last van honden. Een kinderwagen staat vaak meer in de weg.’

Absurd 
Emilie vindt het absurd dat er ondernemers zijn die mensen met 
een hulphond weigeren. ‘Maar ik wist niet dat het zelfs bij wet 
 verboden is om bazen met hun hulphonden te weigeren. Logisch 
ook, want het is hetzelfde als tegen iemand in een rolstoel zeggen: 
jij mag wel naar binnen, maar je rolstoel moet buiten blijven.’  

FEITEN & CIJFERS
In 2022 zijn 1.673 setjes met stickers aangevraagd!  
Zelf nog ergens plakken? Vraag dan stickers aan via: 
geleidehond.nl/opendeuren 
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Heel Nederland 
plakt

FEITEN & CIJFERS 

Sinds 14 juli 2016 is het  
VN- verdrag over de rechten van 

 mensen met een beperking in  
Nederland van kracht en officieel  

een wet.

Onderzoek toont aan dat 1 op de 5 
hulphondbezitters nog steeds wel 

ergens geweigerd wordt  vanwege 
de hond.

Mensen met een niet-zichtbare 
beperking zoals PTSS, epilepsie of 

autisme ervaren zelfs een extra 
drempel. 

De weigering van een hulphond 
komt het meest voor bij eet- en drink-
gelegenheden (31%),  winkels (24%) 

en medische  voorzieningen (19%).

Hygiëne wordt als voornaamste 
reden aangevoerd, gevolgd door 

onbekendheid met het  
VN-verdrag inzake de rechten voor 

mensen met een handicap.

INTERWIEW



Voordat KNGF-honden op school met hun opleiding starten, wonen zij ruim  
een jaar bij vrijwillige puppypleeggezinnen. Deze periode staat bol van spannende  
en leuke mijlpalen, die georganiseerd en soms ook gevierd moeten worden.  
Lara Weller, coördinator evenementen, zorgt dat alles op rolletjes loopt.

Coördinator evenementen: De medische keuring 
‘Vlak voordat de honden naar school komen, wordt uit-
gebreid gecheckt of zij gezond zijn. De honden uit één 
nest komen met hun baasjes naar de Universiteitskliniek 
Gezelschapsdieren in Utrecht. Daar staan mijn collega’s 
en ik hen op te wachten. Ik neem de honden één voor 
één mee voor een rondje langs alle artsen. De uitslagen 
komen wat later, maar ik koppel aan de pleeggezinnen 
alvast terug hoe het gegaan is.’

De honden gaan naar school
‘Een hond op school afleveren is bitter-
zoet. Pleegouders zijn natuurlijk hart-
stikke trots, maar soms ook verdrietig. 
Ik sta die dag klaar om iedereen op te 
vangen. Voor mij is dit een betekenisvol 
moment, omdat ik mensen emotioneel 
kan steunen. Ik vind het belangrijk om 
rust en betrokkenheid uit te stralen. Ik 
neem er echt de tijd voor. Pleegouders 
zijn vaak verrast over de aandacht die 
wij voor hen hebben. Vaak hoor ik dat 
zij met een goed gevoel naar huis gaan. 
Als ik hun die geruststelling kan geven, 
dan is mijn doel bereikt.’

Pupjes plaatsen
‘Als onze pups oud genoeg zijn om 
het nest te verlaten, dan wordt er een 
 speciale dag ingepland voor de pleeg-
ouders om hun kleintje op te halen.  
Wij hebben alles voor hen klaar-
gelegd: van een hondenhandboek tot 
 paspoorten. Ook krijgt iedereen een 
“kraampakket” mee. We bespreken 
hoe je de eerste nachten doorkomt 
met zo’n kleine pup en drukken 
 iedereen op het hart: bel met ons  
als er iets is.’

De nestreünie
‘De nestreünie is een feestelijk moment 
waarop wij onze pleeggezinnen in het 
zonnetje zetten en hartelijk bedanken. Op 
deze dag komen alle nestgenoten en de 
moederhond naar KNGF in Amstelveen 
om elkaar weer te zien. De pleegouders 
zijn natuurlijk razend nieuwsgierig of 
broertjes en zusjes op elkaar lijken. Er 
worden ervaringen uitgewisseld en de 
honden spelen met elkaar. Ook geven we 
de pleegouders een presentatie van een 
standaard dag in de hondenkennel, zodat 
ze daar alvast een beeld van krijgen.’

De kennelgewenning
‘Rond de leeftijd van één jaar komt de 
start van de opleiding in zicht, en daar 
willen we de honden én hun baasjes 
goed op voorbereiden. Daarom nodigen 
wij hen uit voor “kennelgewenning”. 
Het doel is om de hond een positieve 
ervaring in de kennel te geven, de plek 
waar hij straks tijdelijk gaat wonen. 
Mijn rol is om te zorgen dat de  honden 
zich ontspannen voelen en dat de 
pleegouders begrijpen hoe zij  daarbij 
kunnen helpen.’

‘Ik ben een schakel tussen de honden en onze puppypleeg-
gezinnen’, zegt Lara. ‘Zonder deze vrijwilligers kunnen wij geen 
honden opleiden. We doen er dan ook alles aan om hen goed te 
ondersteunen, onder andere door bijeenkomsten te organiseren.’ 
Deze momenten staan op Lara’s jaarkalender genoteerd:

8 
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de jaarkalender van Lara
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INTERWIEW

52 
weken

60 
weken

weken

weken

Er zijn in 2022 
4 informatiebijeen- 

komsten georganiseerd voor 
 pleeg gezinnen die een  

1ste pup gingen  ontvangen.  
Er werd bijvoorbeeld hoe de 

eerste dagen en nachten  
met een KNGF-pup in  

huis eruit zien. 

FEITEN EN CIJFERS  Onze instructeurs 
brachten 861 nazorgbezoeken aan 
actieve combinaties van baas en hond.
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KIJK
HOE
HOBBIT 
ONDERTEKENT!
Hobbit ondertekent 
samenwerking met een poot
Elanco ondersteunt KNGF Geleidehonden met 
medicatie en de opleiding van hulphonden. 
Hobbit heeft deze samenwerking begin dit 
jaar bekrachtigd met een pootafdruk. Helaas 
is zijn opleiding tot hulphond stilgezet. 
Hobbit ondervindt namelijk te veel fysieke 
ongemakken voor een carrière als hulphond. 
Benieuwd naar wat Hobbit heeft meegemaakt 
tijdens zijn opleiding? Bekijk de video’s op ons 
Youtubekanaal. 

Over Elanco
De Nederlandse huisdiereigenaar kent ons van 
anti-parasitaire producten zoals: Milbemax®, 
Seresto®, Advantix®, Flubenol® en Bolfo Gold®.

Daarnaast biedt Elanco Nederland bv 
oplossingen aan voor de behandeling van 
pijn bij osteoartritis, postoperatieve pijn, 
behandeling van oorontstekingen en hartfalen.

Op nl.mypetandi.com bieden we informatie 
voor nieuwe en ervaren baasjes van honden en 
katten die op zoek zijn naar betrouwbaar en 

correct advies over de gezondheid en het
welzijn van hun huisdieren. We geven je alle 
informatie die je nodig hebt.

Elanco Nederland bv is trotse sponsor van 
KNGF en sponsort dit jaar Hobbit.

Scan de QR-code voor
het Youtube fi lmpje

Wachtlijsten in de zorg zijn een bekend 
verschijnsel. Zo ook bij KNGF Geleide-
honden. Marloes Gerbrands coördineert 
de aanvragen voor hulphonden en heeft 
zicht op de wachtperiode. 

Eerst de cijfers. Marloes: ‘In december 2022 stonden 118 
cliënten op de wachtlijst voor een blindengeleidehond, 
13 voor een assistentiehond en 23 voor een buddyhond. 
Cliënten die al een blindengeleidehond hebben en toe 
zijn aan een vervanger omdat hun oude met pensioen 
gaat, wachten gemiddeld anderhalf jaar. Als ze geluk 
hebben, vinden we net de juiste hond als hun oude 
op zijn tiende jaar pensioneert, maar anders zitten ze 
een tijdje zonder hond. Mensen die voor het eerst een 
blinden geleidehond aanvragen - en daarvoor na een 
zorgvuldig traject  geschikt zijn bevonden - zijn doorgaans 
na twintig  maanden aan de beurt.’

‘Voorheen was de wachttijd korter, maar tijdens  corona 
konden we veel minder pups fokken. Daardoor zijn er 
nu ook minder volwassen honden. Dat is één van de 
 oorzaken van de opgelopen wachttijd. Verder hadden we 
een paar keer pech; honden die al ver met hun  opleiding 
waren, moesten om medische redenen  stoppen. We 
hadden ook een tegenvaller door de oogziekte  Stargardt. 
Sommige honden bleken daarvan drager. Zij konden 
wel buddyhond worden, maar gezien het risico op 
 latere zichtproblemen vielen ze af als blindengeleide- of 
 assistentiehond.’

‘Dan is het nog zo dat we juist zeven à acht jaar geleden 
het hoogste aantal geleidehonden in onze geschiedenis 
afleverden. Deze honden zijn nu toe aan pensioen, dus 
veel trouwe cliënten zitten te springen om een opvolger.’

Is er iets te doen aan de wachttijden? Marloes: ‘Niet 
echt. Het is een internationaal probleem, dus honden uit 
het buitenland halen kan ook niet. Natuurlijk  proberen 
we  voldoende pups te fokken, maar dan moeten er 
ook voldoende pleeggezinnen zijn om de pups hun 
 basisopvoeding te geven. Dit vraagt permanent onze 
 aandacht.’ Voorlopig is het voor cliënten dus een zaak  
van veel geduld hebben. 

VOOR DE GRAANVRIJE*  
WAY OF LIVE!

 Graanvrije* voeding 

 Hypo allergene recepten 

 Met glutenvrije zoete aardappel

*Gemaakt in een fabriek waar granen worden verwerkt

NIEUWE SMAKEN:  
Kip & Eend 

www.eukanuba.nl

Marloes Gerbrands
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Lang 
wachten 

op een 
hulphond

WACHTLIJSTEN

FEITEN EN CIJFERS  In 2022 waren er 120 medewerkers bij KNGF in dienst.



ONZE 
TOPTALENTEN

de assistentiehond

De baas van Jutta zit in een rolstoel.  
Zij heeft onvoldoende kracht om 
 handelingen die iedereen dagelijks doet  
uit te voeren. Denk aan een pak crackers 
uit de voorraadkast pakken, de  voordeur 
 openen en sluiten, sokken aan- en 
 uittrekken, de krant van de deurmat pakken 
of de was uit de machine halen.  Daarom 
helpt Jutta hierbij en zij is hierin echt 
een ster. Dankzij haar houdt de baas nog 
 energie over om gezellige dingen te doen 
met vrienden. En om te wandelen  
met Jutta - daar genieten ze dagelijks 
 samen van.

Haar vaardigheden heeft Jutta geleerd 
van de KNGF-trainer. Trekken, duwen en 
 apporteren leren alle assistentiehonden, 
maar de training is ook maatwerk: passend 
bij de behoeften van de cliënt bij wie de 
hond gaat wonen. Zo weten we zeker dat 
hond en baas een gouden koppel worden. 
In 2022 hebben we zes assistentiehonden 
aan een baas kunnen koppelen. 

Nog meer weten over onze  
assistentiehonden? Lees verder op: 
geleidehond.nl/assistentiehond 

Er zijn KNGF-assistentie honden 
die geleerd hebben om  
zelf hun riem om of af  

te doen. 

Dit was 2022

Inkomsten en bestedingen 2022

Bestedingen aan doelstelling:
• Fokken, opvoeden en basistraining
•  Verblijf van de honden in de kennel in 

 Amstelveen
• Opleiden, afleveren en nazorg per type hond
•  PAWS workshop en buddyhond  

PTSS workshop
•  Voorlichting, communicatie, onderzoek  

en lobby
• Innovatie en R&D
•  Ons servicebureau is 24/7 bereikbaar voor 

vragen van cliënten, pleeggezinnen en 
fokgastgezinnen.

8 CENT 
 

van iedere euro is 
besteed aan beheer 

en administratie

18 CENT 

van iedere euro is besteed  
aan fondsenwerving

KNGF Geleidehonden besteedt 
iedere euro zorgvuldig. In 2022 
besteedden wij het geld zo: 

74 CENT 
van iedere euro is 
besteed aan de 

doelstelling

TOTAAL 
INKOMSTEN

11,6
MILJOEN 

1,3
MILJOEN

bijdragen van
zorgverzekeraars

10,3 
MILJOEN

inkomsten
fondsenwerving

1 
MILJOEN

kosten beheer 
en administratie

TOTAAL 
BESTEDINGEN

13,2
MILJOEN 9,8 

MILJOEN 

besteed aan 
doelstelling

2,4 
MILJOEN 

wervings- 
kosten
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TOPTALENTEN

Feit  
De opleiding 

van een assistentie-
hond duurt  

gemiddeld 4 tot 6 
maanden.

KNGF heeft reserveringen voor o.a. de aanschaf of bouw van een toekomstig nieuwe kennel 
aangesproken om het verschil in inkomsten en bestedingen in 2022 te dekken.

FEIT  Buitenshuis loopt de hond rustig  
mee naast de rolstoel en in een winkel kan 
hij, als de baas erom vraagt, boodschappen 

uit de onderste schappen pakken.

BESTEDINGEN 2022



Wim Regouin en Hans Van Gerven zijn al 
jarenlang donateur. Wim: ‘De liefde voor 
honden zat er al vroeg in: allebei groeiden 
we op met honden. Samen hebben we 
echter nooit honden genomen. Dat komt 
omdat we veel reizen - zo’n drie maanden 
per jaar - en sinds we gestopt zijn met 
werken vijf maanden per jaar; zoiets kun 
je een hond niet aandoen. 

In al die jaren hebben we onze liefde voor honden 
alleen maar zien toenemen, maar vooral hebben we 
ontdekt wat honden voor anderen nog méér kunnen 
betekenen. We zijn bijvoorbeeld geïmponeerd door wat 
een hond kan doen voor iemand met een lichamelijke 
 beperking. We steunden KNGF al in de tijd dat zij nog 
alleen  blindengeleidehonden opleidde. Omdat het ons 
is gegeven dat we gezond zijn vinden we het  belangrijk 
om op deze manier eraan te kunnen bijdragen dat 
 anderen meer zelfstandigheid en levensvreugde  kunnen 
 verkrijgen. Het is prachtig dat een geleidehond de 
mogelijk heden voor mensen zo enorm kan vergroten.’ 

‘ Honden zijn zo veel  
méér dan gezelschap’ In oktober 2022 werd een 

deel van de  kennel 

even omgebouwd tot 

KNGF-restaurant. Circa 135 

gasten, die ons in de  toekomst 

via hun nalatenschap gaan 

steunen, genoten van een 

heerlijke lunch. 

Buddyhond PTSS 
Hans: ‘Ik ben werkzaam geweest als arts. Ik heb  daarbij 
veel te maken gehad met mensen met een  beperking. 
Zo was ik werkzaam in de psychiatrie ten tijde van 
de oorlog in voormalig Joegoslavië, waarbij ik veel 
 patiënten met PTSS (posttraumatische stressstoornis, 
red.) heb  behandeld. Dat KNGF ook buddyhonden PTSS 
is gaan opleiden, sterkt mij nog meer in mijn keuze om 
jullie te steunen. Tijdens een uitnodiging op het  terrein 
in  Amstelveen vertelde een cliënt mij hoe hij door 
 chronische PTSS tien jaar lang thuis opgesloten had 
 gezeten. Sinds anderhalf jaar had hij een  buddyhond en 
daardoor was zijn wereld weer opengegaan. Ik  herkende 
veel van mijn vroegere patiënten in zijn  verhaal en 
vond het geweldig dat hij zo veel steun had aan zijn 
buddyhond. Iedereen komt een keer op een leeftijd 
dat je moet nadenken over je nalatenschap. Om te 
 voorkomen dat die naar een ver familielid zal gaan als je 
niets hebt geregeld, gaat onze nalatenschap deels naar 
 organisaties waar wij affiniteit mee hebben, waaronder 
KNGF Geleidehonden.’

Meer weten over nalaten aan 
KNGF Geleidehonden? 

Vraag ons nieuwe magazine aan! 
Ga naar 

geleidehond.nl/magazine-nalaten

Op 10 december 2022 was KNGF te 

zien in de tv-serie De 

Nalaten schap. Hij vertelt in de 

uitzending over de impact 
van zijn buddyhond PTSS. Wat zijn 

buddyhond Acajou voor hem bete-

kent is zo waardevol,  

dat hij samen met zijn vrouw heeft 

besloten om na te laten aan KNGF.
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Ongeveer de helft 
van onze honden kunnen 
opgeleid worden 

dankzij inkomsten uit 
Nalatenschappen. 

We zijn dus heel erg geholpen
met deze bijzondere manier

van steunen!

NALATEN AAN KNGF GELEIDEHONDEN

WIM & HANS



Waarom wilden jullie puppypleeggezin worden? 
‘In mei 2022 heeft onze dochter op school een spreekbeurt 
 gehouden over KNGF. Een mooi en leerzaam onderwerp, omdat 
er zo veel informatie beschikbaar wordt gesteld op de website. 
 Daarnaast kennen wij ook al twee medewerkers van KNGF. Toen 
we de oproep op Facebook voorbij zagen komen dat er  dringend 
 puppypleeggezinnen werden gezocht, hebben wij als gezin 
 besloten ons hiervoor aan te melden. In de zomer van 2022 kregen 
we onze eerste KNGF-hond uit het “H-nest”: Hieske.’

Hoe was het om opeens een pup in huis te hebben? 
‘Hieske is een 100% golden retriever en één van de kenmerken van 
dit ras is dat zij niet zomaar iets doen. Over alles wordt  nagedacht 
en haar hoofdje zit dus snel vol. Zo duurde het twee weken  voordat 
ze doorsliep en had ze door een blaasontsteking wat meer tijd 
 nodig om zindelijk te worden. Al deze patronen waren voor ons 
 onbekend, maar met de gedegen begeleiding vanuit KNGF  hebben 
wij geleerd zelf patronen te gaan herkennen.’  
 
Welke begeleiding krijgen jullie? 
‘Vanaf de intake tot de uitleg bij het ophalen van de pup, en het 
telefoontje de ochtend daarna van het Servicebureau - alles was 
fantastisch. Je wordt in elke stap begeleid. Zo neemt de instructeur 
ook de tijd om oefeningen voor te doen en uit te leggen waarom 
ze het op die manier doet. Je beseft daardoor hoe de pup straks 
 iemand met een beperking kan helpen. Als Hieske wakker is, zijn 
wij met haar aan het oefenen of even lekker spelen en knuffelen.’  
 
Hoe is de samenwerking met KNGF?  
‘Het is niet je eigen hond die je aan het opvoeden bent en dat voelt 
als een grote verantwoordelijkheid. Hieske is nu negen maanden 
en zit lekker in de puberteit. Het lijkt wel alsof ze het nodige van 
wat ze geleerd heeft weer vergeten is! Gelukkig krijgen wij van 
onze instructeur advies op maat. Elke pup is anders, heeft zijn of 
haar eigen leercurve en uiteindelijk komen ze er allemaal.  
Voor ons is dit een avontuur waarbij de begeleiding vanuit KNGF  
er een  fantastische ervaring van maakt.’

Pleeggezin 
in 2022 

FEITEN & CIJFERS 

De vrijwillige inzet van onze 
 puppypleeggezinnen en 

 fokgastgezinnen is voor KNGF 
 Geleidehonden onmisbaar. Zonder 
deze honderden vrijwilligers kunnen 

geen hulphonden worden 
 opgeleid.

In 2022 waren er 173 
 pleeggezinnen actief voor KNGF 
Geleidehonden en 49 fokgast-

gezinnen. 

KNGF heeft 48 honden waarmee de 
nesten gefokt worden: 34 teefjes en 
14 reuen. We fokten 20 nesten met 

een totaal van 131 pups. In 2022 
kochten we 7 pups bij andere fokkers.

Onze instructeurs brachten 291 
bezoeken aan aspirant puppypleeg-

gezinnen en 1.771 bezoeken aan 
pleeggezinnen met een pup in huis. 

Ook waren er 7 kennismakingen met 
aspirant fokgastgezinnen. 

Familie Graafmans kreeg hun allereerste pup
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INTERVIEW



SAMANTHA VAN DER HAM, instructeur 
 blindengeleidehonden: 'Onze honden  

leren het geleidewerk op straat.  
Alles wat we onderweg tegenkomen  

kan een leermoment zijn.' 
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Amsteldijk Noord 42
1184 TD Amstelveen  
020 496 93 33
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